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Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén            Jan Lamby   

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF) tom § 8 

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas förening) 

  Amir Amirriazi (DHR) 

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare. 

  

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Efter tillägg under punkten Rapporter godkändes 

dagordningen.    

  

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkände protokoll nr 11/2009 som lades till 

handlingarna. 

 

§ 3 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Inga inkomna protokoll fanns att redovisa. 

 

 

§ 4        Ärenden tagna på delegation 

Följande detaljplaner var tagna på delegation av rådet: 

   Tullkvarnen 1 m.fl. i stadsdelen Rinkeby, S-TDp 2009-

08452-54 
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 Svedjebruket 1 mm, i stadsdelen Hagsätra, S-Dp 2005-01489 

 Örby 4:1 i stadsdelarna Högdalen, Bandhagen, S-Dp 2008-

20194-54 

 Åkeshov 1:1 (Åkeshovs slottsområde) i stadsdelen Åkeshov, 

Norra Ängby och Nockebyhov, S-Dp 2006-20743-54  

Rådet godkände anmälningarna. 

  

§ 5         Exploateringsnämnden  

Ordföranden gick igenom dagordningen, tjänsteutlåtanden 

och protokollet från nämndens senaste möte.   

 

Rådet beklagar att vi inte, när vi behandlade detaljplanen för 

kv. Linneduken 1, Brommaplan har uppmärksammat att den 

elnätstation som är tänkt att byggas där kommer att ligga så 

nära som 8 meter från närmaste bostadshus.   

 

Rådet anser att 8 meter från närmaste bebyggelse är på 

gränsen för att klara den elektromagnetiska strålningen (den 

 får inte överstiga 0.2 mikrotesla).  Rådet vill därför förvissa 

 sig om att kontoret bevakar att gränsvärdet inte överstigs. 

 

 Rådet förklarade paragrafen omedelbart justerad och att 

 synpunkterna ska vidarebefordras omedelbart till 

 handläggaren. 

 

§ 6     Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för kv 

Alphyddan 13 mm, i stadsdelen Mariehäll, S-Dp 2007-

30651-54   

Föredragande: Victor Hoas Ströman  

Svar senast 19 oktober 2009 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

Rådet är negativt till etagelägenheter, eftersom de är 

olämpliga som bostäder för hushåll med rörelsehindrade 

familjemedlemmar. Om de ändå byggs, ska det finnas 

möjlighet att installera inomhushiss (vertikalhiss) med 

bibehållen god planlösning. 

 

Rådet förutsätter att samtliga terrasser och andra uteplatser 

görs tillgängliga. 

 

  Glasade ytor ska vara tydligt markerade i ögonhöjd så att  

  synskadade uppfattar dem. Kontoret måste vara uppmärk- 
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  samt på att glasade ytor inte placeras på ett sådant sätt att de 

  medför risk för bländning. 

  

Handikapplatser ska placeras intill hissar i garagen. Om 

möjligt bör garaget ges en höjd av 2,8 m så att också de högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten måste beaktas för personer med 

funktionsnedsättning måste särskilt uppmärksammas med 

tanke på att det bara finns en utfart. Om inte ett fullgott 

sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet anser att elnätstationen ska finnas fristående och minst 

10 m från bostadshuset. Om kontoret ändå väljer att lägga 

elnätstationen i garaget under gårdsplanen får inte platsen 

ovanför användas som permanent uppehållsplats och absolut 

inte användas som lekplats då risken är stor att den 

elektromagnetiska strålningen kan uppgå till mer än 0,2 

mikrotesla.  

 

Rådet förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

 

Rådet tackade för informationen. 
 

 

§ 7      Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av 

Södersjukhuset 10 mm intill Ringvägen 50 i stadsdelen 

Södermalm, S-Dp 2009-0364-54     

Föredragande:  Linda Scherdin 

Svar senast  27 oktober 2009 

   

Rådet uppdrog till ordförande att utforma en skrivelse till 

styrelsen för Locum där krav ställs på hissförbindelse mellan 

Ringvägen och Sjukhusbackens övre del.  Rådet beslöt 

föreslå trafik- och renhållningsnämndens handikappråd att 

ställa sig bakom den.  

 

§ 8 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Stenyxan 8 mm i stadsdelen Norra Ängby, S-Dp 2007-

00566-54  

Föredragande: Agneta Larsson  

Svar senast 14 oktober 
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Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet avstyrker helt att radhus i 3 plan byggs eftersom de är 

olämpliga som bostäder för hushåll med rörelsehindrade 

familjemedlemmar. Rådet är även negativt till radhus i 2 plan 

men om de ändå byggs, ska det finnas möjlighet att installera 

inomhushiss (vertikalhiss) med bibehållen god planlösning.  

 

 Rådet har fått information om att elnätstationen ligger på ett 

 så betryggande avstånd från bebyggelse att intilliggande 

 byggnader inte får höjda magnetfält (inte överstiger 0.2 

 mikrotesla).   

Hämtning av hushållssopor bör kunna ske vid tomtgränsen. 

För att kunna hämta hushållssopor vid resp radhus ska 

angöringsvägen vara så bred att sopbilen kan komma in. 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

i separata soprum anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 30 m. 

 

För grovsopor ska källsorteringsbehållare vara belägna högst 

30 m från entré och placerade på så sätt att man naturligt 

passerar platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig 

för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska finnas på 

samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med 

nedsatt orienteringsförmåga. 

 

Rådet förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Rådet tackade för informationen. 

 

 

§ 9  Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för kv  

Skåningen 2, Drachmannsgatan 2 i stadsdelen 

Blackeberg, S-Dp 2008-21797-54   

 Föredragande: Karl-Johan Dufmats 

 Svar senast 30 oktober 2009 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt 

att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) 
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kan lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   
 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från 

entrén och placerade på så sätt att man naturligt passerar 

platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, 

enhetliga symboler och punktskrift ska finnas på samtliga 

kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje tömning för 

att underlätta  användbarheten för personer med nedsatt 

 orienteringsförmåga. 

 

Parkeringsmöjligheter för besökande med 

funktionsnedsättning ska finnas i anslutning till alla entréer.  

 

Handikapplatser placeras intill hissar i garagen. Om möjligt 

bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett 

fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

 

§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för kv 

Tobaksmonopolet 4, i stadsdelen Södermalm,  

 S-Dp 2007-36100-54     

 Föredragande: Karl-Johan Dufmats 

Svar senast  4 november       

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses genom 

att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om detta 

inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett sådant sätt 

att både hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) 
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kan lämnas i utrymmen som nås via inomhusförbindelse utan 

nivåhinder och hinder i form av tunga dörrar.  

I båda fallen ska det vara användbart för personer med 

nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra 

funktionsnedsättningar.   
 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållssopor 

utomhus anser rådet att avståndet från entré till 

kvittblivningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Källsorteringsbehållare ska vara belägna högst 30 m från 

entrén och placerade på så sätt att man naturligt passerar 

platsen. Hela anläggningen ska vara fullt tillgänglig för alla, 

enhetliga symboler och punktskrift ska finnas på samtliga 

kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje tömning för 

att underlätta  användbarheten för personer med nedsatt 

 orienteringsförmåga. 

 

Handikapplatser placeras intill hissar i garagen. Om möjligt 

bör garagen ha en höjd på 2.8 m så att också högre 

stationsvagnar som används av vissa rullstolsburna personer 

kan parkera där. 

 

Utrymningssäkerheten i garaget måste beaktas; om inte ett 

fullgott sprinklersystem anordnas bör garaget förses med en 

brandsäker sluss med hiss som går att använda vid brand. 

 

Parkeringsplatser för besökande med funktionsnedsättning 

måste lösas så att stadens riktlinjer ”Stockholm- en stad för 

alla” efterlevs. 

 

Rådet förutsätter att terrasser och balkonger görs tillgängliga. 

 

Rådet tackade för informationen. 

          .  

§ 11 Redovisning av Stockholms Översiktsplan 

Föredragande: Maria Severin 

Maria Severin redogjorde för samrådsredogörelsen av 

översiktsplanen. 

 

Rådet beklagade att vi inte fått vara remissinstans vid detta 

tillfälle.  

 

Kontoret har handikapprådet med på sin sändlista över 

remiss. Kontoret beklagar att det blivit någon miss i utskicket. 
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Stadens handikappolitiska program nämns på en framskjuten 

plats i utställningsförslaget vilket rådet noterade med 

tillfredsställelse.  Programmet ska dock omarbetas under 

2010 och ett nytt program ska ta vid år 2011, vilket tar sin 

utgångspunkt i FN-konventionen om rättigheter för personer 

med funktionsnedsättning, som Sverige ratificerade i början 

av det här året.  Att Sverige har anslutit sig till den kommer 

att få konsekvenser inom praktiskt taget alla 

samhällsområden och bör givetvis vara en viktigt underlag 

när översiktsplaner utarbetas.  

 

Rådet tackade för informationen. 

          .  

§ 12 Presidiemötet - utvärdering   

 Utgick på grund av tidsbrist 

§ 13 Rapporter 

 Utgick på grund av tidsbrist 

   

§13 Övriga frågor 

 Utgick på grund av tidsbrist 

 

Mötet avslutades kl. 16.30 

  

 

Vid protokollet 

 

 

 Anita Westergren 
 

 

 


